
  

Sammanträdesprotokoll 
2023-10-25 

 

Fritidsnämnden 

Tid: Onsdagen den 25 oktober 2023 kl. 13:15-17.00 

Plats: Esplanaden, Länken 3 trappor, Stadshuset 

Beslutande: Ari Leinonen (S), ordförande 
Joline Göttfert (M), vice ordförande 
Åsa Heikka (S) § 53-59 
Sylvi Lundberg (S), tjg. ersättare för Åke Johansson (S) 
Bengt Holm (S), tjg. ersättare för Olivia Lundgren (S) 
Tilda Säfvenberg (S), tjg. ersättare för Anders Hägglund (S) 
Lars-Olof Uhlin (M), tjg. ers. för Roger Persson (M) § 53-59 
Malin Forss (C), tjg. ersättare för Roger Persson (M) § 60-61 
Christer Lindvall (M) 
Lennart Arvidsson (V) 
Malin Forss (C), tjg. ersättare för Solveig Granberg (C) § 53-57 
Solveig Granberg (C) § 58-61 
Johan Asplund (MP) 
Tommy Udd (S), tjg. ersättare för Åsa Heikka (S) § 60-61 

Övriga deltagare: Se sidan två 

Utses att justera: Joline Göttfert (M) 
 

 

Sekreterare: Digital signatur      §§ 53-61 

 Elisabeth Anttu 
 

Ordförande: Digital signatur    

 Ari Leinonen (S) 
 

Justerare: Digital signatur    

 Joline Göttfert (M) 
 

 

 BEVIS 

Justerat protokoll har offentliggjorts genom anslag 
Organ: Fritidsnämnden 

Sammanträdesdatum: 2023-10-25 

Anslaget har satts upp: 2023-10-31 

Anslaget tas ner: 2023-11-22 

Förvaringsplats: Fritidsförvaltningen, Umeå kommun 

Underskrift: Digital signatur  

 Elisabeth Anttu
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Övriga deltagare 

 

Ledamot närvarande del av § 

Åsa Heikka (S), del av § 60 

 

Ej tjänstgörande ersättare 

Tommy Udd (S), § 53-59 

Astrid Gustavsson (S) 

Lars-Olof Uhlin (M), del av § 60 

Rebecca Lagerstedt (V) 

Malin Forss (C), § 58-59 

Urban Wikman (L) 

 

Tjänstemän 

Stefan Hildingsson, fritidsdirektör 

Anders Linder, verksamhetschef 

Patrik Samuelsson, verksamhetschef, § 53-54, del av § 57, 58-59, del av 

§ 60 

Monica Svonni, verksamhetschef 

Monia Sundelin, controller 

Björn Söderbäck, HR-chef 

Thomas Savilahti, fritidskonsulent, § 53-58 

Sara Stenberg, kommunikatör 

Rasmus Andegras, kommunikatör 

Sofia Åström, enhetschef, § 53-55 

Mikael Nordfeldth, personalföreträdare Kommunal 

Christina Lundgren, chef fastighetsförvaltningen, del av § 60 

Lars Karlsson, fastighetsförvaltare, del av § 60 

Elisabeth Anttu, nämndsekreterare 

  



Sida 3 av 21 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 

Fritidsnämnden 2023-10-25 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 53 
Diarienr: FN-2023/00006 

Val av justerare, godkännande av dagordning och 

fråga om jäv 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar 

 

att till justerare av dagens protokoll utse Joline Göttfert (M) 

 

att godkänna sammanträdets dagordning med tillägg av två frågor: 

 

Joline Göttfert (M): Polisanmäler förvaltningen alla brott inom 

verksamheterna? Har antalet brott ökat de senaste åren? 

 

att till protokollet notera att ingen person är jävig. 

Ärendebeskrivning 

Eventuella ändringar i nämndens föredragningslista noteras. En jävig 

person får varken delta i handläggningen av ärendet eller närvara vid 

nämndens behandling av ärendet. 

Beredningsansvariga 

Elisabeth Anttu, nämndsekreterare 
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§ 54 
Diarienr: FN-2023/00041 

Förändringar inom ramen för uppdrag 35 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar 

 

att avveckla den mindre isbanan med sarg på Obbola skola 

 

att godkänna partiell borttagning av sargen på Sävar skolidrottsplats där 

sargen på långsidorna tas bort. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige gav fritidsnämnden i tilläggsuppdrag år 2020 och 

2021, att analysera nämndens kostnader för anläggningar (egna samt 

förhyrda) i syfte att säkra en långsiktigt hållbar struktur inom nämndens 

ekonomiska förutsättningar. Ett flertal åtgärder har genomförts inom 

ramen för uppdraget, bland annat uppsägning av externa hyreslokaler samt 

förtydligande och korrigeringar gällande gränsdragningslistor gentemot 

andra nämnder. 

 

I Planeringsdirektivet inför 2024 tydliggörs även att tillgängliga medel styr 

grunduppdragets omfattning (bredd/djup), vilket innebär att 

ambitionsnivåer behöver justeras årligen för att klara en budget i balans. 

 

Förvaltningen har utifrån detta tagit fram förslag på förändringar gällande 

skolidrottsplatser samt konstgräsplaner. Vid fritidsnämnden 2023-09-27 

beslutade nämnden om Förändringar inom ramen för uppdrag 35 (§ 50). 

Nämnden valde dock att återremittera frågan i ärendet som rörde sarger 

där förvaltningen fick i uppdrag att återkomma med motiv för varför man 

vill hantera frågan om sarger olika på olika ställen. 

 

De förändringar som föreslogs avseende sarger var för det första att på 

Obbola skola avveckla den mindre isbanan med sarg och fortsätta sköta 

den större banan utan sarg. Det andra förslaget avsåg isbanan på Sävar 
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skolidrottsplats där sargen skulle tas bort på långsidorna för enklare 

driftshantering. För sargen i Hörnefors föreslogs ingen förändring. 

 

Sarger på utomhusisbanor är sedan 2016 bortplockade ur 

investeringsplaneringen. Anledningen till detta var att investeringsvolymen 

för fritidsnämnden halverades och åtgärder behövde vidtas inom 

nämndens verksamhet. Detta innebär att sargerna utomhus på sikt 

kommer att avvecklas. Avvecklingstakten beräknas överensstämma med de 

klimatförändringar vi bedömer ha framför oss. Ingen bokad verksamhet 

finns på utomhusisbanor sedan 2005. Alla isbanor räknas som spontanytor. 

 

Skötsel av en isbana med sarg är ungefär dubbelt så resurskrävande som 

en isbana utan. En normal sarg har en maskinport för att man ska kunna ta 

sig in med en skötselmaskin. Först måste snön styras ihop av en traktor 

med isbaneblad. Därefter behöver en traktor med skopa lyfta bort snön 

från isen. Det krävs således två maskiner med förare i arbete för att snöröja 

en isbana med sarg. Spolningen av isen sköter traktorn med isbaneblad till 

vilken en tankvagn kopplas. Snön tippas i första hand utanför sargen. När 

de blir fullt med snö utanför sargen måste snön transporteras ut genom 

maskinporten. För en isbana utan sarg kan däremot snön styras ut direkt 

på kanterna med den traktor som har ett isbaneblad. 

 

En vanlig kompromiss är att en eller båda kortsidorna står kvar så att det 

finns puckskydd bakom målen och att långsidorna tas bort för att 

underlätta snöröjning. Kompromissen innebär att endast en traktor med 

isbaneblad behövs för snöröjningen. 

 

För isbanan i Hörnefors med sarg gäller att personal och maskiner finns i 

direkt anslutning till isbanan varför den föreslås vara kvar. Obbola skola har 

två isbanor inom samma fastighet. Förslaget är att avveckla den mindre 

isbanan med sarg och fortsätta sköta den större banan utan sarg. 

Driftspersonalens bedömning utifrån nyttjande av de två isbanorna är att 

det skulle räcka med en isbana. I Holmsund finns dessutom isbana med 

sarg att tillgå. 

 

Bemanningen av driftspersonal togs bort i Sävar för några år sedan. 

Därefter har skötseln av isbanor upphandlats. Sedan första upphandlingen 
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har priset stigit med ca 50 %. Ett alternativ är att sköta isbanan med 

personal från driftsenheten på Västerslätt. Genom att ta bort sargen på 

långsidorna krävs bara en traktor för skötseln av isbanan. 

 

Sedan 2008 har fritidsförvaltningen testat att ta bort sargsektioner. Många 

upplever en isbana utan sarg eller med bara partiell sarg som tryggare 

eftersom det då är uppenbart att isbanan inte är till för enbart spel med 

puck och klubba. Alla som besöker en isbana är inte där för att spela med 

puck och klubba. Kortsidorna koncentrerar spelet med puck dit så att andra 

som bara vill åka skridskor får utrymme för det också. 

 

Sammantaget hade Umeå kommun säsongen 2022-2023 77 isbanor varav 

54 i kommunal regi och 23 i föreningsdrift med bidrag från kommunen. 

Ambitionsnivåerna behöver justeras årligen för att klara en budget i balans 

varför förvaltningen föreslår en avveckling av den mindre isbanan med sarg 

på Obbola skola och en partiell borttagning av sargen på Sävar 

skolidrottsplats där sargen på långsidorna tas bort. 

Beredningsansvariga 

Anders Linder, verksamhetschef 

Sofia Åström, enhetschef drift 

Elisabeth Lundman, enhetschef drift 

Beslutet ska skickas till 
För- och grundskolenämnden 

 
 

 

  



Sida 7 av 21 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 

Fritidsnämnden 2023-10-25 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 55 
Diarienr: FN-2023/00036 

Svar på remiss: Fördjupad översiktsplan Holmsund 

och Obbola 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar  

 

att godkänna förslag till yttrande enligt nedan. 

Ärendebeskrivning 

Umeå kommun arbetar med framtagande av en fördjupad översiktsplan för 

Holmsund och Obbola. Fritidsnämnden har fått en inbjudan om att yttra sig 

över ett första förslag till ny fördjupad översiktsplan. 

 

Förslaget visar på en vision om hur orterna Holmsund och Obbola ska växa, 

bland annat med nya områden för bostäder och verksamheter. Det visar 

även på riktlinjer för planeringen av nya stadsdelar och hur trafiklösningar 

ska ordnas – genom att överbrygga barriärer, stärka vattenkontakten och 

öka tillgängligheten till vatten och grönområden 

 

Förslaget handlar om hur Holmsund och Obbola på sikt kan utvecklas enligt 

kommunens strategi för hållbar tillväxt och därmed bidra till att nå visionen 

om 200 000 Umeåbor. Scenariot är att Holmsund och Obbola ska växa 

hållbart med cirka 5 000 personer till år 2050. 

 

Fritidsnämndens yttrande 

Planförslaget tillvaratar fritidsnämndens intressen genom bevarandevärdet 

av och möjligheten till utveckling av: 

- naturområden och friluftsanläggningar. Områdena N1 och N2 som 

avsätts som natur- och rekreationsområde samt bevarande av (Ri-) 

området inom Västerlångslädan (N4). 

- trafikstrukturen för tryggare vägar och gång-/cykelstråk till skolor, 

idrotts- och fritidsanläggningar. 

- rekreation/stråk med ökad tillgänglighet till vattnet med 

strandpromenad som kopplas till friluftsområdet Omberget. 
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Vidare vill fritidsnämnden att det i planförslaget ska tas hänsyn till de 

anläggningsfunktioner som verksamheten idag besitter i det område som i 

programmet benämns SCA-Arena. Konsekvensen av planförslaget med 

bostadetablering (B4 och B5) får inte medföra framtida begränsningar i 

nyttjande och/eller minska tillgängligheten till arenaområdet. 

 

I nuläget är arenaparkeringen etablerad längs Anderssons väg i anslutning 

till entrén för arena- och friluftslivsområdet. Verksamheten på arenan kan i 

framtiden komma att medföra upplevt buller- och ljusbesvär för närboende 

beroende på utformningen av kvartersbildandet (B4, B5). 

Beslutsunderlag 

Inbjudan att yttra sig över ett första förslag till ny fördjupad översiktsplan 

för Holmsund Obbola 

Plankarta fördjupad översiktsplan Holmsund – Obbola 

Översiktsplan Umeå kommun – Fördjupning för Holmsund och Obbola med 

miljökonsekvensbeskrivning MKB, Samråd t o m 2023-10-31 

Beredningsansvariga 

Thomas Savilahti, fritidskonsulent 

Fritidsnämndens beslutsordning 

Vid ärendets handläggning påtalar Urban Wikman (L) behovet av ett räcke 

mellan cykelbanan och körbanan på bron mellan Obbola och Holmsund. 

Det är mycket trafik nu och trafiken kommer förmodligen att öka framöver. 

Ari Leinonen (S) noterar behovet av ett räcke och att Trafikverket bör 

uppmärksammas på detta. 

Beslutet ska skickas till 
Samhällsbyggnadsförvaltningen, Fysisk planering, märkning ”Föp Holmsund 

Obbola” 
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§ 56 
Diarienr: FN-2023/00042 

Svar på remiss: Fastighetspolicy för Umeå 

kommunkoncern 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar 

 

att godkänna förslag till yttrande enligt nedan. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens näringslivs- och arbetsutskott har beslutat att 

överlämna förslag till fastighetspolicy för Umeå kommunkoncern till 

nämnder och helägda bolag för remissyttrande. 

 

Umeå kommun och dess helägda bolag äger och förvaltar en stor 

fastighetsportfölj som växer årligen. Värdet av fastigheterna utgör en stor 

tillgång. Det är viktigt att dessa tillgångar utvecklas på ett hållbart sätt och 

ger en långsiktig värdetillväxt. För att klara det långsiktigt behövs kontroll 

på fastighetsportföljens åldersstruktur och planerat underhåll samt 

framtida nyproduktion. 

 

I december 2020 beslutade kommunstyrelsen att ge stadsdirektören och 

VD för Umeå kommunföretag AB i uppdrag att genomföra en analys av 

fastighetsinnehavet. Uppdraget innefattade också att föreslå en 

fastighetsstrategi för framtiden för hela kommunkoncernen. 

 

En extern aktör har anlitats för att göra en analys av fastighetsbeståndet i 

sin helhet samt hur det är organiserat. I rapporten konstateras att Umeå 

kommunkoncern i stort har en väldigt bra och effektiv 

fastighetsförvaltning. Det finns dock effektiviseringsmöjligheter. 

 

Utifrån analysen har ett förslag på fastighetspolicy med principiella 

förhållningsätt för hela Umeå kommunkoncern arbetats fram. Förslaget till 

fastighetspolicy har nu lämnats ut på remiss till berörda bolag och 

nämnder. 
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Fritidsnämndens yttrande 

Fritidsnämnden har inget att erinra om förslaget till fastighetspolicyn. 

 

Fritidsnämnden vill dock föreslå kommunfullmäktige om ett 

tilläggsuppdrag. Om förslaget till fastighetspolicy fastställs av 

kommunfullmäktige, föreslås fullmäktige därefter:  

• ge tekniska nämnden i uppdrag att ta fram 

utvärderingsunderlag/rutin som ställs till kommunens egna 

verksamheter, i syfte att mäta utfallet av effektivt lokalanvändande 

för att tillgodose verksamheternas lokalförsörjningsbehov.  

 

Bakgrunden till detta grundar sig i att verksamheter under fritidsnämnden 

allt oftare stöter på hinder och/eller motsättningar från annan kommunal 

verksamhet i fråga om samnyttjande av lokaler. Det gäller lokaler som kan 

samnyttjas likväl lokaler som har samnyttjats. 

 

Företeelsen medför problem med meningsskiljaktigheter mellan 

verksamheterna, tillika tekniska nämndens hyresgäster. Det resulterar i 

försämrade förutsättningar att bedriva verksamhet enligt fritidsnämndens 

huvuduppdrag.  

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag KS-2023/00666 

Förslag fastighetspolicy Umeå kommun 

Beredningsansvariga 

Thomas Savilahti, fritidskonsulent 

Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§ 57 
Diarienr: FN-2023/00038 

Svar på remiss: Revidering av riktlinje styrande 

dokument 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar 

 

att fastställa yttrande enligt förvaltningens förslag nedan. 

Ärendebeskrivning 

Umeå kommun har en riktlinje för styrande dokument som antogs av 

kommunstyrelsen 2017. I kommunstyrelsens internkontrollplan för 2023 

identifierades risker kring styrande dokument, till exempel förseningar av 

politiska beslut eller kvalitetsbrister som försvårar verkställande och 

efterlevnad. 

 

Under våren 2023 har en nulägesanalys gjorts för att identifiera möjliga 

förbättringsområden. Ett förslag till reviderad riktlinje har tagits fram inom 

stadsledningskontorets enhet för styrning och samordning och 

kommunstyrelsens näringslivs- och arbetsutskott har beslutat att skicka 

förslaget på remiss till samtliga nämnder samt Umeå kommunföretag. 

 

Syftet med riktlinjen är att säkerställa en enhetlig process kring hur ett 

politiskt styrdokument ska beslutas, genomföras, följas upp och revideras 

eller fasas ut. Riktlinjen tydliggör vilka slags styrdokument som ska 

användas, hur olika dokument relaterar till varandra samt vilka 

beslutsnivåer som ska användas. Riktlinjen är ett sätt att kvalitetssäkra 

arbetet med styrdokument på den politiska nivån. 

 

De nuvarande riktlinjerna återfinns på kommunens hemsida 

www.umea.se/styrdokument under rubriken Interna styrdokument, 

Allmänt, kommunal förvaltning. 

 

 

 

http://www.umea.se/styrdokument
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Fritidsnämndens yttrande 

Fritidsnämnden välkomnar revideringen av riktlinje för styrande dokument 

och håller med om att utgångspunkten för riktlinjen ska vara att 

verksamheten enbart ska upprätta de styrdokument som behövs. För 

många, för få eller för omfattande styrdokument kan innebära en risk för 

otydlig styrning. 

 

I den nuvarande riktlinjen finns både dokument som beslutas på politisk 

nivå och tjänstemannanivå med. Det är positivt att den reviderade 

riktlinjen enbart fokuserar på politiskt beslutade styrande dokument. 

 

Riktlinjen innehåller en tydlig beskrivning av processen för styrdokument i 

såväl ord, bild som struktur vilket nämnden uppskattar. Den sammantagna 

bedömningen är att riktlinjen kommer att bidra till kvalitetssäkring av 

arbetet med styrdokument på politisk nivå. Vid frågor kring tillämpningen 

av riktlinjen är det fritidsförvaltningens önskan att stadsledningskontorets 

enhet för styrning och samordningen kan vara behjälplig. 

Beslutsunderlag 

Följebrev remiss 

Förslag riktlinje för styrdokument remissversion 

Beredningsansvariga 

Monica Svonni, verksamhetschef 

Elisabeth Anttu, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
KS Diarium senast 1 november. Märkning: Fritidsnämndens remissvar KS-

2023/00155 
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§ 58 
Diarienr: FN-2023/00046 

Ramjustering HR-strateg 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar 

 

att föreslå kommunstyrelsen besluta om en teknisk ramjustering 2024 om 

265 000 kr från fritidsnämnden till kulturnämnden avseende 0,325 åa för 

en HR-strateg. 

Ärendebeskrivning 

I dagsläget finns en tjänst HR-strateg som arbetar för både 

stadsledningskontoret 75 %, fritidsförvaltningen 12,5 % och 

kulturförvaltningen 12,5 %, där budget för tjänsteutrymmet ligger i sin 

helhet inom kommunstyrelsen. 

 

I dialog med direktörer för fritidsförvaltning och kulturförvaltning samt 

med respektive ledningsgrupp har beslut fattats att föreslå en utökning av 

HR-funktionen. HR-funktionen för fritidsförvaltningen och 

kulturförvaltningen utökas från ett gemensamt utrymme om 25 % 

(12,5 %+12,5 %) till ett gemensamt utrymme om 90 % (45 %+45 %). 

Resterande 10 % kvarstår inom stadsledningskontorets HR för bland annat 

systemförvaltning av centrala system samt utbildningsinsatser. Förslaget 

innebär även att befintlig resurs fortsätter i sitt uppdrag mot 

fritidsförvaltningen och kulturförvaltningen och är den som förstärker HR-

funktionen som HR-strateg med operativa uppdrag som närstöd till chefer 

inom båda förvaltningarna. Arbetstagarorganisationerna stöttade 

arbetsgivarens förslag gällande förstärkning av HR på förvaltningarna.  

 

Chefskap och kostnader för HR-strateg läggs hos kulturförvaltningen till 

100 % vilket medför att den föreslagna ramjusteringen från 

kommunstyrelsen 0,35 åa (12,5 %+12,5 %+10 %=35 %) enbart tillfaller 

kulturnämnden samt att fritidsnämnden ramjusterar 0,325 åa (45 %-

12,5 %=32,5 %) till kulturnämnden. På så sätt samlas budgeten hos 
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kulturnämnden men arbetsmässigt är fördelningen 45 % kulturförvaltning, 

45 % fritidsförvaltning och 10 % stadsledningskontoret. 

 

åa=årsarbetskraft, HR=Human Resources (det som traditionellt kallats 

personalavdelning heter allt oftare HR-avdelning). 

Beredningsansvariga 

Björn Söderbäck, HR-chef 

Fredrik Lindegren, kulturdirektör  

Stefan Hildingsson, fritidsdirektör 

Peter Gustavsson, controller kulturförvaltningen 

Monia Sundelin, controller fritidsförvaltningen 

Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsen/Ekonomifunktionen Anette Sjödin 
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§ 59 
Diarienr: FN-2023/00005 

Kurser och konferenser 2023 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar 

 

att Ari Leinonen (S) och Joline Göttfert (M) representerar fritidsnämnden 

vid Umebrå forum 9 november 

 

att anmäla Ari Leinonen (S), Åsa Heikka (S), Lars-Olof Uhlin (M), Johan 

Asplund (MP) och Urban Wikman (L) till Umegration 4 december. 

Ärendebeskrivning 

Umebrå forum 

Umebrå forum är en mötesplats som Umeå kommun arrangerar två gånger 

per år. Målet med forumet är att ge utrymme för bred kunskapsöverföring 

och informationsspridning i brotts- och drogförebyggande arbete. 

 

Till forumen bjuds både offentliga och ideella aktörer in. Gemensamt är att 

de deltar i brotts- och drogförebyggande arbete på något sätt.  

 

Umebrå vill ta del av de medverkande organisationernas kunskap och 

erfarenheter och ge input till polis, kommun och region, så att Umebrå 

bättre kan bidra till att öka tryggheten och minska brottsligheten i Umeå. 

 

Umebrå forum 9 november 2023 – Unga i risk 

I många kommuner larmar polis och andra myndigheter om att allt yngre 

barn socialiseras in i den organiserade brottsligheten. Barn så unga som 

12–13 år rekryteras för att utföra ärenden för kriminella gäng; 15-åringar 

utför sprängningar och skjutningar. Hur kan vi förstå denna utveckling? Hur 

kan den brytas? Och hur ser läget ut i Umeå, som på många sätt haft en 

mer gynnsam utveckling än andra kommuner när det gäller gängrelaterad 

brottslighet? 
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Föreläsning 

Den 9 november bjuder Umebrå in till föreläsningar och diskussioner på 

temat ”Unga i risk”. Föreläsare är Torbjörn Forkby, forskare vid 

Linnéuniversitetet, som kommer att berätta om vad det är som lockar unga 

in i gängkriminalitet. Företrädare för lokalpolisområde Umeå kommer att 

dela med sig av sin lägesbild, och sedan öppnar vi till samtal på temat. Hur 

ser läget ut i Umeå? Hur kan vi förebygga den här negativa utvecklingen 

tillsammans? Bör kommunens samverkansarbete, Umeå växer tryggt och 

säkert, riktas in på det här problemet? 

 

Umebrå välkomnar offentliga och ideella aktörer till Umebrå forum för att 

dela med sig av sina kunskaper och synpunkter. Forumet äger rum torsdag 

9 november, kl. 13.30–16.30, på Ersboda Folkets Hus, Byttgränd 13 i 

Umeå. 

 

Umegration 

Umegration är ett årligt forum där flera aktörer från civilsamhället och 

Umeå kommun möts för att diskutera integration i Umeå. Umegration äger 

rum måndag 4 december kl. 18.00-21.00 på Klossen, Ekonomistråket 6, 

Ålidhem. Årets tema är: Aktiv fritid för alla. Mer information om 

programmet kommer senare. 

Beredningsansvariga 

Elisabeth Anttu, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Nämndsekreteraren anmäler de personer som valts till Umegration. 
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§ 60 
Diarienr: FN-2023/00003 

Information och rapporter oktober 2023 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar 

 

att godkänna redovisningen av informationen. 

Ärendebeskrivning 

Förslag till verksamhetsplan och budget 2024 

Monica Svonni, verksamhetschef och Monia Sundelin, controller går 

igenom förslag till verksamhetsplan och budget för kommande år och 

noterar synpunkter från fritidsnämnden. Beslut om verksamhetsplan och 

budget tas på fritidsnämnden i november. 

 

Status badanläggningar 

Christina Lundgren, chef fastighetsförvaltningen och Patrik Samuelsson, 

verksamhetschef Bad beskriver status för Umeå kommuns egna 

badanläggningar Vallabadet, Umelagun, Sävar simhall, Storsjöhallen och 

Obbolabadet. Tekniska nämnden kommer också att delges informationen. 

Syftet är att uppmärksamma fritidsnämnden och tekniska nämnden på 

kommande behov utifrån kundupplevelse, arbetsmiljö/teknik, säkerhet och 

miljö. 

 

Lägesrapport fotbollstältet 

Vid fritidsnämnden 2023-02-22 (§ 12) godkände nämnden utredningens 

förslag, Vildmannavallen 2, till fast placering av fotbollstältet. Förslaget 

skulle innebära en etablering på I20-området i anslutning till 

Vildmannavallen. Under maj månad framkom det att Försvarsmakten 

uttryckt intresse för området. Vid budgetfullmäktige tilldelades därför 

kommunstyrelsen, tekniska nämnden och fritidsnämnden följande 

tilläggsuppdrag: 

 

Tilläggsuppdrag: 2023:4 Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen, 

tekniska nämnden och fritidsnämnden i uppdrag att utreda olika alternativ 
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för en framtida och hållbar lokalisering av fritidsnämndens behov gällande 

fotbollstält. Alternativen ska belysa ekonomiska konsekvenser ur både 

fastighets- och verksamhetsperspektiv, samt eventuella andra 

verksamhetsmässiga konsekvenser. Dialog med andra nämnder och 

förvaltningar ska också ske för att studera eventuella möjligheter till 

samlokalisering med kommunens andra verksamheter. 

 

Lars Karlsson, fastighetsförvaltare, ingår i den arbetsgrupp som arbetar 

med frågan och avlägger delrapport till fritidsnämnden. 

 

Riskanalys – steg i arbetet med internkontrollplan för 2024 

Stefan Hildingsson, fritidsdirektör presenterar kontrollområden och 

identifierade risker inom fritidsnämndens område som nämnden varit 

delaktig i att ta fram. Därefter värderar nämnden riskerna utifrån 

sannolikhet och konsekvens. Johan Asplund (MP) och Rebecca Lagerstedt 

(V) påtalar ytterligare ett kontrollområde med identifierad risk som Stefan 

Hildingsson noterar. Förslag på åtgärder för riskhanteringen tas fram till 

novembernämnden då internkontrollplan för 2024 ska beslutas. 

 

Skrivelse från Holmöns bygdebolag AB 

Monica Svonni, verksamhetschef redogör för inkommen skrivelse från 

Holmöns bygdebolag AB. Frågan behöver utredas och Monica Svonni 

återkommer i ärendet längre fram. 

 

Fritidsdirektören informerar 

• SM-veckan vinter 

Stefan Hildingsson informerar om möjligheten att ansöka om att få 

arrangera SM-veckan vinter i framtiden. 

 
Övriga frågor 
Joline Göttfert (M): Polisanmäler förvaltningen alla brott inom 

verksamheterna? Har antalet brott ökat de senaste åren? 

Björn Söderbäck informerar om att brott som påverkar medarbetare 

polisanmäls. HR-chefen kan inte svara på om antalet brott ökat de senaste 

åren. Vad gäller skadegörelse uppger Anders Linder att dialog förs med 

polisen om anmälan ska göras eller inte. Anders Linder ser ingen 
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trendkurva som pekar uppåt. Stefan Hildingsson tillägger att polisanmälan 

görs av föreningar om fusk upptäcks. 

 

Nämndsekreteraren informerar 

• Novembernämnd 

Fritidsnämnden 22 november blir en heldagsnämnd med start 

kl. 09.00. 

• Publicering av möteshandlingar 

I maj beslutade kommunfullmäktige att bifalla motionen 25/2021: 

Stärk insynen och demokratin – publicera möteshandlingar på 

kommunens hemsida. Nämndsekreteraren informerar om att rutin 

håller på att tas fram för detta. 

Beslutsunderlag 

Skrivelse till fritidsnämnden – begäran om prövning 

Bakgrundsbeskrivning Prästgården på Holmön 

Medfinansiering av Prästgården på Holmön 

Skrivelse till fritidsnämnden september 2023 

Beredningsansvariga 

Stefan Hildingsson, fritidsdirektör 

Christina Lundgren, chef fastighetsförvaltningen 

Lars Karlsson, fastighetsförvaltare 

Patrik Samuelsson, verksamhetschef 

Monica Svonni, verksamhetschef 

Monia Sundelin, controller 

Elisabeth Anttu, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Monica Svonni, verksamhetschef 
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§ 61 
Diarienr: FN-2023/00004 

Anmälningsärenden/delegationsbeslut oktober 

2023 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar 

 

att godkänna redovisningen av delegationsbeslut och anmälningsärenden 

för oktober 2023. 

Ärendebeskrivning 

Delegationsbeslut 

Fritidsdirektör 

Delegationsbeslut 2023-09-19: Umeå Parasportförening, 

Arrangemangsstöd för Parasport Challenge 2023, 30 000 kr, dnr: FN-

2023/00043-2 

 

Delegationsbeslut 2023-09-19: Change the Game, Rörelserika stråk 2023, 

20 000 kr, Specialutbildning för föreningsledare, 20 000 kr, dnr: FN-

2023/00007-2 

 

Delegationsbeslut 2023-10-16: GDPR-säker kommunikation i sociala 

medier, fritidsförvaltningen, dnr: FN-2023/00007-3 

 

Föreningsbyrån 

Anmälningsärenden oktober, dnr: FN-2023/00004-25 

 

Anmälningsärenden 

Personuppgiftsincidenter 

Under perioden 2023-07-01—09-30 har inga personuppgiftsincidenter 

rapporterats, dnr: FN-2023/00004-26 

 

Allmänna ärenden 

Kommunstyrelsens beslut 2023-09-12 § 128 ”KF uppdrag 2022:12 Översyn 

av investeringsprocessen”, dnr: FN-2023/00044-1 



Sida 21 av 21 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 

Fritidsnämnden 2023-10-25 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

Beredningsansvariga 

Elisabeth Anttu, nämndsekreterare 

 
 


